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Zápis z jednání 
Komise pro informatiku a Smart region Rady Kraje Vysočina č. 1/2018 

konaného dne 12. 2. 2018 
 

Přítomni: 
1. Pospíchal Petr 8. Prošek Vladimír (místopředseda) 
2. Antonů Jiří 9. Homolka Josef 
3. Říšský Miroslav 10. Koch Josef 
4. Pokorný Jiří (předseda) 11. Ondrušek Roman 
5. Drahoš Jaroslav 12. Šurnický Milan 
6. Švec Pavel 13. Veleba Vojtěch 
7. Sedláček Tomáš  
 Nepřítomni (omluveni): 
1. Lempera Jaroslav 3. Pavlinec Petr (tajemník) 
2. Průša Václav  
 Hosté: 
1. Holý Petr (ORR) 4. Tejkal Martin (OI) 
2. Jáchim Václav (OI) 5. Fiala Ondřej (SPŠ Třebíč) 
3. Šťastná Dana (OI)  
  
Program: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu; 3. Informace o znalostní cestě studentů středních škol Kraje Vysočina na Taiwan, (Ing. Václav Jáchim); 
4. Seznámení se Strategií ICT Kraje Vysočina 2018-2020 a aktuálními prioritami kraje v oblasti informačních technologií pro toto období, (Ing. Václav Jáchim); 
5. Informace o aktuálních projektech a aktivitách odboru informatiky, (Ing. Václav Jáchim); 6. Projednání koncepce grantových programů v oblasti IT Fondu Vysočiny pro rok 2018, (Ing. Dana Šťastná); 
7. Diskuze, různé; 8. Závěr. 
 1. Zahájení 
Jiří Pokorný, předseda Komise pro informatiku a Smart region Rady Kraje Vysočina (dále jen „KiSr“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je KiSr usnášeníschopná. 
 2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl 13 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 13 hlasy schválen.  3. Informace o znalostní cestě studentů středních škol Kraje Vysočina na Taiwan 
Václav Jáchim okomentoval powerpointovou prezentaci. Mezi první projekty této spolupráce 
patří: e-ambulance, instalace průvodcovských systémů, energetický management SPŠ Třebíč, 
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podpora technického vzdělávání středních škol v kraji. První znalostní cesta se uskutečnila v roce 2014 a byla zaměřena na energetické systémy. Pro letošní rok bylo celkem vybráno 
8 studentů z technických škol Kraje Vysočina. Tématem této cesty byla elektromobilita, návštěva výzkumných center, institutu pro informační průmysl atd. Cesta byla částečně financována z darů a částečně z rozpočtu kraje. Jaroslav Drahoš poukázal na nezájem studentů jihlavských 
škol o tuto cestu. Ondřej Fiala doplnil, že ze SPŠ Třebíč byl zájem velký. Václav Jáchim řekl, že cesta byla uskutečněna narychlo a na studenty byly kladeny vysoké požadavky, tudíž mohlo 
dojít k vyššímu nezájmu studentů. Jiří Pokorný doplnil, že tato aktivita navazuje na předešlá jednání s taiwanskou stranou, mělo by se jednat o trvalou a pravidelnou aktivitou, která je podporována politickou reprezentací. Na této akci se nové podílí i hospodářská komora. 
 4. Seznámení se Strategií ICT Kraje Vysočina 2018-2020 a aktuálními prioritami kraje 

v oblasti informačních technologií pro toto období 
Václav Jáchim seznámil členy komise se stavem Strategie ICT Kraje Vysočina. Text je v současné době před finalizací, pokrývá období 2018 až 2020. Finální verze bude předložena 
zastupitelstvu kraje a následně členům komise. Dále byli členové komise seznámeni s prioritními tématy (oblast infrastruktura, oblast Elektronické služby, oblast ICT gramotnost a vzdělávání 
prostřednictvím kompetenčního centra a oblast Informační bezpečnost. Ve finální verzi budou specifikovány i projekty a předpokládané finance. Strategie je rozdělena do dvou částí – vyhodnocení staré Strategie ICT, zrealizované projekty, nezrealizované projekty a částečně 
zrealizované projekty a druhá část je výhledová do roku 2020.  5. Informace o aktuálních projektech a aktivitách odboru informatiky 
Václav Jáchim pohovořil o aktuálních projektech odboru informatiky. 
Služby TCK 2016 – v současné době probíhá posouzení a hodnocení nabídek WIFI4EU – jedná se o nový dotační titul EU, bude vypsána výzva, jedná se o podporu veřejného internetu v malých obcích. V současné době probíhá zjišťování parametrů a podmínek 
dotačního programu. Program je cílen přímo na obce. Konference FTTH Valencia – konference zaměřena na sítovou infrastrukturu veřejné správy – 
účast vedoucího OI, Ing. Pavlince NIX-ZD.CZ – jedná se o systém mezinárodní výměny elektronických zdravotnických dat. V únoru 2018 proběhne audit projektu ze strany EU.  
Jiří Pokorný vznesl dotaz, jakým způsobem bude kraj vstupovat do projektu WIFI4EU. Václav Jáchim odpověděl, že obce si pořídí routery a hotspoty se 100% financováním EK. Kraj nebude 
smluvně zavázán, smlouvy budou vedeny přímo na obce, podání žádostí a instalaci zařídí sdružení CZ.NIC. Dále vznesl dotaz na instalaci chytrého systému osvětlení v Nemocnici Pelhřimov. Václav Jáchim řekl, že tento systém je možné poskytnout  krajským organizacím, 
v případě obcí pouze pomoci v úrovni konzultace a zajištění komunikace s poskytovatelem – Institutem pro informační průmysl, Taiwan. 
 6. Projednání koncepce grantových programů v oblasti IT Fondu Vysočiny pro rok 2018 
Dana Šťastná seznámila členy komise s grantovými programy odboru informatiky pro rok 2018.  
Informační a komunikační technologie 2018 – celkový objem finančních prostředků je 2,5 mil. 
Kč. Účelem poskytovaných finančních prostředků je zajistit spolufinancování při budování 
eGovernmentu a zvyšování ICT gramotnosti a vzdělávání v této oblasti v Kraji Vysočina.  V rámci programu budou vyhlášeny 3 tituly. Bližší informace lze získat na: https://samosprava.kr-vysocina.cz/material/ZK-01-2018-63 
 Infrastruktura ICT 2018 – celkový objem finančních prostředků je 3,5 mil. Kč. Účelem 
poskytovaných finančních prostředků je zajistit spolufinancování při rozvoji síťové infrastruktury v návaznosti na projekt ROWANet, rozvoji otevřených NGA sítí (otevřených vysokorychlostních 
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sítí nové generace) a rozvoji stávající základní komunikační infrastruktury v Kraji Vysočina. Bližší informace lze získat na: https://samosprava.kr-vysocina.cz/material/ZK-01-2018-64 
 Grantové programy byly dne 6. 2. 2018 schváleny na zasedání Zastupitelstva Kraje Vysočina. V loňském roce byli u obou GP uspokojeni všichni žadatelé.  7. Diskuze, různé 
Martin Tejkal informoval členy komise o projektu ROUTE4ALL (navádění hendikepovaných ve městech). Tato prezentace bude zaslána společně se zápisem. Je zapotřebí vytvořit specifickou sadu, která bude obsahovat dva důležité údaje, a to: informace o bariéře a orientační bod. 
Jedná se o pilotní projekt. V současné době o tento projekt má více krajů zájem, který nebyl v žádném kraji spuštěn. Jsou vytipována pilotní území. Projekt bude řešen na zasedání asociaci 
krajů. Pavel Švec vznesl dotaz na kolik lidí je program cílen a na finanční předpoklad nákladů projektu. Martin Tejkal odpověděl, že projekt by měl být určen pro cca desetitisíce handicapovaných. Cena za zpracování dat je cca 4 mil. Kč, aktualizace dat 1 mil. Kč ročně. 
Financování bude probíhat z projektů nebo z vlastních prostředků krajů. S projektem bude pomáhat Centrum pro zdravotně postižené Kraje vysočina. Jiří Pokorný vznesl dotaz, jaké 
požadavky jsou v současné době kladeny na kraj. Martin Tejkal odpověděl, že je zapotřebí potvrdit souhlas s daným projektem a následně je zapotřebí vytipovat území. Pokud bude projekt odsouhlasen, následuje určení v jaké formě a v jakém rozsahu projekt spustit. 
Jiří Pokorný vznesl dotaz, zda v současné době neexistují mapy, data určená pro handicapované. Martin Tejkal odpověděl, že chybí data, jak prostoupit daným územím. Tato 
data jsou náročná na sběr i jejich pravidelnou aktualizaci. Jsou pouze zmapovaná území, zda dané budovy, místa atd. jsou bezbariérová. Data by se získávala terénním průzkumem a toto je 
na projektu nejdražší položka. Projekt je pro všechny handicapované, kteří chtějí někam cestovat. Nejedná se o lokalizovaný projekt, bude zajištěna návaznost na trasy dopravy. Jiří Pokorný doplnil, že by bylo vhodné nejprve určit, kolika osob by se daný projekt týkal, zjistit zda 
data už nejsou někým zmapována z důvodu duplicity pořizovaných dat a následně vytvořit pracovní skupinu, která bude definovat požadavky kraje. Martin Tejkal řekl, že o zřízení pracovní 
skupiny se uvažuje. Pavel Švec vznesl dotaz, jaký kraj je s projektem nejdále. Martin Tejkal odpověděl, že Brno, které v současné době řeší finanční prostředky a vytipovává oblasti. Jaroslav Drahoš poukázal, že je také zapotřebí zmapovat, kolik handicapovaných lidí používá 
chytrý telefon.  Usnesení 01/01/2018/KiSr Komise pro informatiku a Smart region Rady Kraje Vysočina souhlasí 
s předloženým projektem ROUTE4ALL a požaduje 
vytvoření statistiky, kolika handicapovaných lidí by se projekt týkal a iniciuje 
vytvoření pracovní skupiny zabývající se zmapováním stávajících datových podkladů a požaduje 
monitoring, zda projekt obdobného typu již byl v tuzemsku nebo zahraničí uskutečněn. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (1 proti, 1 se zdržel).  
Petr Holý seznámil přítomné členy komise se stavem konceptu Smart region. Materiál byl radou kraje schválen. V současné době probíhá realizace akčního plánu. Na příštím jednání budou prezentovány aktivity v oblasti energetiky. Členové dále byli informováni o veletrhu URBIS 
SMART CITY FAIR – veletrh chytrých řešení pro města a obce. Bližší údaje lze získat na: https://www.smartcityfair.cz/ 
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Dále byli členové informováni o konferenci „Finiš pod taktovkou EU“, který se uskuteční v prostorách Kraje Vysočina dne 20. 2. 2018. Pozvánka bude členům komise zaslána 
prostřednictvím emailové korespondence.  Termín příštího zasedání byl stanoven na pondělí 16. dubna 2018 od 16.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15.  

8. Závěr 
Jiří Pokorný poděkoval přítomným za aktivní účast a ukončil jednání.    
  
  Ing. Jiří Pokorný 
předseda Komise pro informatiku a Smart region Rady Kraje Vysočina  
    
 
  
 Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová 14. února 2018. 


